
Referat Dansk Militærmedicinsk Selskabs 
Generalforsamling 15. marts 2025 

 
Referent: Line Schmidt 
 
1. Valg af dirigent 

• Erik Darre opstiller. Erik Darre vælges. 
• De formelle omstændigheder omkring Generalforsamlingen er opfyldt. 

 
2. Formandens beretning om selskabets virksomhed i det forløbne år 

• Formandens beretning er sendt ud per mail til selskabets medlemmer og detaljer kan 
læses heri. 

• Jesper Mølgaard har været formand i fire år nu. Der er sket god fremgang siden COVID-
pandemien, og vores deltagerantal til arrangementer er steget. I år har vi nået næsten 
max på årsmødet og gallafesten. 

• Der er afholdt tre aftener med Frie Foredrag – to i Østdanmark og et i Vestdanmark. Der 
har været god opbakning og intentionen er at fortsætte i det kommende år. 

• Der er udnævnt 11 eksperter i militærmedicin.  
 
3. Fremlæggelse af revideret årsregnskab inkl. fastsættelse af kontingent 

• Kasserer Vibeke Von Westphal er ikke til stede i dag. Årsregnskabet fremlægges af 
formand Jesper Mølgaard. 

• Indtægter for kontingent og indtægter fra årsmøde er stort set uændret siden forrige år. 
• Der er flere administrative omkostninger end forrige år, og dette skyldes især 

opdatering af hjemmeside. Dette er et engangsbeløb. 
• Regnskabet er blevet revideret uden bemærkninger. 
• Kontingentet på 250 kr. årligt fastholdes. 

 
4. Valg af formand 

• Jesper Mølgaard kan ikke genopstille efter fire år på posten. Matthias Zaccarin opstiller 
som formand.  

• Mathias Zaccarin vælges. 
 
5. Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer 

• Line Schmidt, Michael Mølmer, Vibeke von Westphal genopstiller og vælges. 
• Rasmus Rønhøj opstiller og vælges. 
• Louise Amstrup-Hansen genopstiller ikke. Stor tak for arbejdet det forgangne år. 

 
6. Valg af suppleant 

• Pernille Jellestad opstiller og vælges. 
 
7. Valg af revisor 

• Erik Darre genopstiller og vælges. 



 
8. Valg af repræsentanter til Lægevidenskabelige Selskaber 

• Vi har haft en kutyme i selskabet med at vælge repræsentanter hvert år.  
• Vi har tre medlemmer Vibeke von Westphal, Erik Darre og Inger Marie Giversen. De 

genopstiller og vælges. 
 
9. Behandling af indkomne forslag: forslag til vedtægtsændring 

• Bestyrelsen foreslår flg. vedtægtsændring under § 6. Bestyrelsen: ”I tilfælde af et 
bestyrelsesmedlems forfald suppleres bestyrelsen med suppleanten” ændres til ”I 
tilfælde af et bestyrelsesmedlems forfald kan bestyrelsen indsupplere”. 

• Kommentarer:  
o Flere medlemmer påpeger, at en bestyrelse bør vælges demokratisk af 

Generalforsamlingen og at det virker forkert, hvis Bestyrelsen selv kan vælge 
medlemmer.  

o Der foreslås, at hvis der mod forventning kommer frafald i Bestyrelsen så kan 
man trække arbejde ind fra selskabet og så på den efterfølgende 
Generalforsamling stemme medlemmer ind. 

o Der foreslås om det kunne være relevant at have to suppleanter til Bestyrelsen 
næste år.  

• Forslaget vedtages ikke. 
 
10. Uddeling af Hæderstegn 

• Hæderstegnet uddeles til Kaptajn og sektionsleder Andreas Kuhlmann, for sit arbejde 
med at udvikle og forbedre reservelægeuddannelsen. Andreas er dygtig til at arbejde 
på tværs af faggrænser, og forstår at respektere forskellige fagligheder. 

• Von Ehlerns Ske er blevet uddelt til Sven Gilberg, for sit store arbejde som Cheflæge, 
infirmeri nordjylland. 

• Der uddeles æresmedlemsskab til Finn Warburg og Erik Darre for deres store indsats 
for selskabet igennem 20+ år 

 
11. Eventuelt 

• Kommentar omkring det nordiske samarbejde: Der er ved at blive oprettet et bibliotek 
på kastellet hvor mange dokumenter omkring det tidligere nordiske samarbejde også 
ligger. Hvis det kunne have interesse for Bestyrelsen. 

• Kommentar fra Rasmus Rønhøj omkring ekspert i militærmedicin.  
o Der er nedsat en arbejdsgruppe i Bestyrelsen som kontinuerligt reviderer 

kravene til ekspert.  
o For tiden taler vi om at akademisk bidrag, udviklingsopgaver, kvalitetssikring bør 

vægtes højere.  
o Som det er nu kan man opfylde kravene ved at gennemføre Forsvarets 2-årige 

militærlægeuddannelse, og det synes vi i Bestyrelsen er at udvande 
eksperttitlen.  

o Der udtrykkes generel enighed blandt selskabets medlemmer 



• Lidt reklame for at der snart slås en stilling op som psykiater i FSK. Selskabet opfordres 
til at sprede budskabet. 

• Spørgsmål til selskabet om holdninger til at optage medlemmer som ikke er læger, 
men med anden sanitetsfaglig baggrund.  

o Aktuelt kan man blive medlem som læge, dyrlæge eller tandlæge 
o Man kan ansøge om at blive ekstraordinært medlem uanset hvem man er. 
o Der kan være nogle regler fra Lægevidenskabelige Selskaber, som gør at man 

ikke kan åbne for alle medlemmer. 
o Forslag om at invitere til møder (f.eks. Frie Foredrag) for alle, men ikke 

nødvendigvis åbne for medlemskab. 
o Der er set andre erfaringer fra andre selskaber, hvor medlemskabet for læger 

kan udvandes, hvis der åbnes for alle. 
o Den overordnede holdning er åbenhed for at invitere andre faggrupper og 

interesserede til vores arrangementer, men at holde medlemskabet til læger, 
dyrlæger eller tandlæger som det er nu. 

 
 


